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Poliţiști din Bistriţa  
au examinat viitorii 
șoferi din judeţul 
Covasna  
Rata celor declaraţi admiși a fost  
de peste 60% PAGINA 2

Elevii covăsneni sunt  
îndemnaţi să acorde  
feedback semestrial  
profesorilor 

Consiliul Județean al Elevilor (CJE) 
Covasna îi îndeamnă pe elevii covăsneni 
să acorde feedback profesorilor pentru 
semestrul I al anului școlar 2021-2022, 
scopul fiind creșterea calității procesului 
educațional. Președintele CJE Covasna, 
Marian Calcea spune că elevii trebuie să 
își exprime opinia despre orele desfășurate 
de profesori într-un mod obiectiv și cu 
un limbaj adecvat.  

Feedback-ul poate fi oferit atât în for-
mat online, cât și în format fizic și este 
important să se respecte caracterul anonim 
al acestora, a precizat președintele CJE 
Covasna, Marian Calcea. PAGINA 5

IȘJ Covasna: de la începutul 
anului 17 elevi sau preșcolari 
și 14 cadre didactice s-au 
infectat cu COVID-19

Solicitarea primarului din Barcani: 
„Nu mai aruncaţi gunoaiele  
din mașină!”

facebook.com/covasnamedia

Judeţul Covasna are din nou incidenţa 
COVID de peste 1/1.000. Au fost raportate 
80 de cazuri noi la final de săptămână 
Sunt peste 300 de cazuri active la nivel judeţean 

PAGINA 3

În perioada 3 – 14 ianuarie a.c. 
17 elevi sau preșcolari, 14 cadre 
didactice, două cadre din cate -
goria personalului nedidactic  
și un cadru didactic auxiliar din 
judeţ s-au infectat cu virusul 
SARS-COV-2, a transmis șeful  
Inspectoratului Școlar Judeţean 
(IȘJ) Covasna, Kiss Imre. 
Totodată, peste 55% din  
personalul angajat în școlile 
covăsnene este vaccinat cu  
cel puţin o doză. PAGINA 5

Edilul Comunei Barcani, Ni-
colae Pastor a făcut un apel către 
cetățeni să nu mai arunce gu-
noaie din mașină, după ce auto -
ritatea locală a strâns „câteva 
tone bune” de gunoaie de pe 
raza localității.  

„Zilele acestea, am adunat 
gunoaiele de prin șanțuri, aproape 
în toată comuna… câteva tone 
bune! Vă rog din suflet nu mai 
aruncați gunoaiele din mașină! 
Chiar vreau să cred și să credem 
cu toții în «Suntem oameni gos-
podari, susținem curățenia!»”, a 
scris primarul Nicolae Pastor 
într-un comentariu pe grupul 
de Facebook „Împreună pentru 
Barcani”.  PAGINA 4
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Cu ocazia Zilei Naționale a Culturii, Asociația 
Muse Art, împreună cu Asociația Culturală Lanto 
„Magia Muzicii”, lansează „Youth of Music - International 
Competition”, ediția 2022. Competiția online, destinată 
muzicii clasice, este deschisă tinerilor muzicieni de 
orice naționalitate, din întreaga lume. Prima ediție a 
avut loc în anul 2021, cu sprijinul Muzeului Municipiului 
București și al Centrului de Cultură Arcuș din Covasna, 
care au găzduit recitalurile de gală susținute de câști-
gătorii competiției. Astfel, la prima ediție s-au înscris 
în concurs 130 de candidați, din 27 de țări. Câștigătorii 
celor trei trofee „Youth of Music 2021” au fost tineri 
muzicieni din Ungaria, Croația și România. 

Anul acesta concursul este organizat de Asociația 
MuseArt, împreună cu Asociația Culturală Lanto „Magia 
Muzicii”, în calitate de co-organizator. Competiția este 
dedicată tinerilor muzicieni de muzică clasică, instru-
mentiști și artiști lirici, cu vârsta de până la 30 de ani. 
Câștigătorul categoriei a III-a este considerat câștigătorul 
marelui premiu „Grand Prix - Youth of Music 2022”. 

„Propunerea de a fi co-organizator pentru acest concurs 
alături de MuseArt este o bucurie pentru mine tocmai 
pentru că este în acord cu ceea ce face de peste zece ani 
Asociația Lanto „Magia Muzicii”. Mereu am avut ca 
obiectiv susținerea tinerilor și dorința de a-i pune în context 
alături de artiștii consacrați. Am promovat de-a lungul 
timpului tinerii artiști din țară și din alte țări prin susținerea 
orchestrelor de tineret, dar și alăturând nume mari, con-
sacrate, care reprezintă modele pentru aceștia”, a declarat 
Dorin Ioniță, președintele Asociației Culturale Lanto 
„Magia Muzicii”. 

La fel ca și anul trecut, Președintele juriului este 
celebrul violinist român Alexandru Tomescu, aclamat pe 
cele mai mari scene din lume, solist al Orchestrelor și 
Corurilor Radio România. Juriul va reuni nume importante 
din lumea muzicii clasice la nivel internațional precum: 
Prof. Igor Cognolato  - Conservatorul „Benedetto Marcello", 
Veneția, soprana de talie mondială Laura Tătulescu, Prof. 
Vasily Lobanov de la Koln, Prof. Gian Luigi Zampieri – 
dirijor și pianista Sînziana Mircea. 

„Sunt foarte fericită de faptul că vom putea continua 
acest proiect în anul 2022, organizându-l în acest an îm-
preună cu Asociația Lanto „Magia Muzicii”. Tuturor par-
tenerilor, precum și membrilor  juriului le sunt extrem de 

recunoscătoare pentru generozitatea cu care și-au unit 
forțele pentru a sprijini tinerii muzicieni într-o perioadă 
marcată de incertitudine. Sper că împreună vom face 
bucuria muzicii și a tinereții să se audă cât mai tare, pro-
movând în același timp valorile culturale românești. Câști-
gătorii concursului vor avea ocazia de a concerta în trei 
regiuni istorice, în București, Sfântul Gheorghe, precum și 
în viitoarea capitală europeană a culturii - Timișoara. 
Din acest motiv am decis să lansăm ediția din acest an 
chiar de Ziua Națională a Culturii”, a declarat pianista 
Sînziana Mircea, Președinta Asociației MuseArt. 

Trofeele competiției vor fi oferite și în acest an de 
Authentic Plaza. Premiile vor consta atât în trofee, precum 
și în premii în bani, diplome, cursuri de măiestrie și reci-
taluri susținute la Palatul Camerei de Comert și Industrie 
din București, Centrul de Cultură Arcuș din Sfântul 
Gheor ghe, Filarmonica Banatul și Universitatea de Vest 
din Timișoara, precum și în Italia. 

Parteneri în organizarea competiției „Youth of Music 
International Competition”, ediția 2022 sunt:  First PR 
Agency, Filarmonica Banatul, Universitatea de Vest din 
Timișoara, Centrul Cultural Arcuș din județul Covasna, 
Fundația Remember Enescu, Fundația Prețuiește viața, 
Electrecord SA, Authentic Plaza, Camera de Comerț și 
Industrie București, Crizantema SRL., Asociația Tribul 
Artistic, Asociația Culturală „Iancu Tucarman și Maria 
Popa”, Associazione Cantici di Liberta Lecco Italia. Mai 
multe detalii despre concurs se regăsesc pe site-ul 
https://www.museart-academy.com/competition-rules 

Asociația MuseArt este un ONG Cultural Român 
fondat în anul 2012 care își propune sprijinirea dezvoltării 
carierei tinerilor muzicieni la nivel național și internațional. 
Președintele Asociației MuseArt este pianista română 
Sînziana Mircea. Mai multe detalii pe www.museart-
academy.com. 

Asociația Culturală Lanto Magia Muzicii este unul 
dintre cei mai importanți organizatori de concerte și fes-
tivaluri de muzică clasică din România. Festivalurile 
„Vară magică” și „Iarnă magică” sunt doar două exemple 
dintre acestea. Până în prezent Asociația Culturală Lanto 
Magia Muzicii a organizat peste 150 de concerte, la care 
au participat peste 150 de soliști și 60.000 de spectatori. 
Mai multe detalii pe www.lanto.ro. 

(Sursa: comunicat de presă)

O partidă amânată  
și o înfrângere  
în Liga Naţională  
de Baschet Feminin 

În cadrul etapei a 15-a din Liga Națională de 
Baschet Feminin, derby-ul dintre Sepsi-SIC și CSM 
Satu Mare a fost amânat, în timp ce ACS KSE Târgu 
Secuiesc a cedat în deplasare la CSM Alexandria. 

Deși așteptat cu interes, derby-ul dintre campioana 
și vicecampioana în exercițiu, Sepsi-SIC-CSM Satu 
Mare, nu a mai avut loc, cinci dintre sportivele echipei 
sătmărene fiind testate pozitiv COVID-19. Astfel partida 
va avea loc la o dată ulterioară stabilită de Federația 
Română de Baschet. 

ACS KSE Târgu Secuiesc a evoluat în deplasare la 
CSM Alexandria, acolo unde a pierdut în fața gazdelor 
cu rezultatul de 78-67 (13-17, 27-24, 15-21, 23-5). 
Partida a fost decisă în ultimul sfert, CSM Alexandria 
revenind de la scorul de 62-55 pentru covăsnence. 
Principala marcatoare pentru ACS KSE Târgu Secuiesc 
a fost Ines Corda, care și-a trecut în cont un total de 24 
de puncte. 

După disputarea partidelor din această etapă, Sepsi-
SIC a coborât pe poziția a patra, în timp ce ACS KSE 
Târgu Secuiesc continuă să rămână pe locul 12, penul-
timul din clasamentul competiției. 

 
Sepsi OSK a remizat  
în amicalul cu FC Argeș 

Într-o partidă amicală desfășurată cu porțile în-
chise la Sfântu Gheorghe, Sepsi OSK a remizat, 
rezultat 2-2, cu FC Argeș, ambele goluri ale echipei 
noastre fiind marcate în prelungiri. 

Cristiano Bergodi a utilizat în această partidă lotul: 
Niczuly (Began 46’), Dimitrov (Aganovic 67’), Ninaj, 
Mitrea (Tincu 46’), Ispas, Păun (Fofana 46’), Eder 
(Vaşvari 46’), Bojic (Achahbar 46’, Nistor 88’), Golofca 
(Dragomir 75’), Tudorie (Damașcan 17’), Bărbuț (Ash -
kovski 46’). FC Argeș a condus cu 2-0, dar alb-roșii au 
evitat înfrângerea prin reușitele semnate de Dragomir, 
minutul 92, respectiv Damașcan, minutul 93. 

Antrenorul echipei noastre s-a arătat mulțumit de 
perioada de pregătire, așa cum a declarat pe pagina de 
Facebook a clubului, și așteaptă prima confruntare 
din acest an în Liga 1, care va avea loc în deplasare la 
FC Botoșani, pe 24 ianuarie. 

 Marius Raczek

Săptămâna trecută, doi polițiști de la SRPCIV 
Bistrița-Năsăud au sprijinit activitatea SRPCIV Co-
vasna de examinare a absolvenților școlilor de șoferi. 
Peste 270 de persoane au dat astfel proba de traseu 
pentru obținerea permisului auto.  

„Consider un succes activitatea de săptămâna trecută 
a specialiștilor de la Serviciul Regim Permise de Conducere 
și Înmatriculare a Vehiculelor (SRPCIV), care împreună 
cu doi colegi din județul Bistrița-Năsăud au reușit să 
examineze 273 de absolvenți ai școlilor de șoferi, din 
care au fost admiși 167 (61%). Timpul de așteptare 
pentru examen s-a redus astfel din nou la două săptămâni. 
Mulțumiri pentru sprijin instituției prefectului și SRPCIV 
din județul Bistrița-Năsăud”, a declarat prefectul Ráduly 
István.  

Ajutorul de la Bistrița-Năsăud a venit după ce timpii 
de așteptare între examinarea teoretică și cea practică 
crescuse din nou la peste o lună, a anunțat în decembrie 
prefectul.  

În septembrie și octombrie mai mulți polițiști de la 
Serviciile Publice Comunitare Regim Permise de Con-
ducere și Înmatriculare a Vehiculelor (SPCRPCIV) din 
Vaslui și Mureș au venit în sprijinul colegilor covăsneni 
și împreună au organizat mai multe sesiuni de examinare 
pentru proba practică. În total, peste 500 de absolvenți 
ai școlilor de șoferi au susținut astfel examenul.  

Problema timpilor mari de așteptare între programările 
dintre momentul promovării examenului teoretic și cel 
al probei practice pentru obținerea permisului de con-
ducere în județul Covasna, care a fost, de exemplu, și 

de peste patru luni la Târgu Secuiesc sau trei luni la 
Sfântu Gheorghe, și-a găsit astfel rezolvare.  

Atât numărul mare de persoane care vor să obțină 
permis de conducere, dar și pandemia, care a impus 
restricții și distanțare, puse la un loc cu numărul mic 
de examinatori (patru în județul Covasna), au dus la si-
tuații în care candidaților la examen le expira școala de 
șoferi până să apuce să dea măcar de două ori examenul 
practic. 

 Iulia Drăghici – Taraș

„Youth of Music International 
Competition”, Ediţia 2022

Poliţiști din Bistriţa au examinat 
viitorii șoferi din judeţul Covasna  
Rata celor declaraţi admiși a fost de peste 60%



ART. 1. – Se convoacă întrunirea în şedinţă extraordinară a Con-
siliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, pentru data de 17 
ianuarie 2022, ora 14,00. Ședința se va desfășura prin sistemul 
de audioconferință STS, cu următorul proiect al ordinii de zi: 
 
1. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea utilizării exce-
dentului anual al bugetului local, rezultat la încheierea exercițiului 
bugetar aferent anului 2021. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
Se avizează de către comisiile de specialitate nr. I, V. 
2. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind stabilirea salariilor de bază 
pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul 
familiei ocupaţionale “Administraţie”, din cadrul aparatului de 
specialitate al primarului municipiului Sfântu Gheorghe, începând 
cu data de 01.01.2022. 
Prezintă: Antal Árpád - András, primar. 
Se avizează de către comisiile de specialitate nr. I, V. 
3. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea prelungirii 
duratei contractelor de închiriere pentru imobilele cu altă 
destinație decât cea de locuință, care aparţin domeniului privat 
al municipiului Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
Se avizează de către comisiile de specialitate nr. I, V. 
4. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea Documentației 

de avizare a lucrărilor de intervenții, pentru obiectivul de investiții 
„Reabilitarea treptelor/acceselor în strada 1 Decembrie 1918”. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
Se avizează de către comisiile de specialitate nr. I, II, V. 
5. - PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea rețelei școlare 
preuniversitare de stat din municipiul Sfântu Gheorghe pentru 
anul școlar 2022 – 2023. 
Prezintă: Antal Árpád - András, primar. 
Se avizează de către comisiile de specialitate nr. I, IV, V. 
6. - PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea modificării HCL 
nr. 372/2021 privind stabilirii cuantumului burselor pe categorii 
şi al numărului de burse ce se pot acorda elevilor din sistemul 
de învăţământ preuniversitar de stat din municipiul Sfântu 
Gheor ghe pe anul şcolar 2021-2022. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
Se avizează de către comisiile de specialitate nr. I, IV, V. 
7. - DIVERSE. 
 
ART. 2. - (1) Materialele înscrise pe ordinea de zi se pun la 
dispoziția consilierilor locali în format electronic/suport hârtie, 
în funcție de opțiunea fiecăruia exprimată la începerea manda-
tului. 
 (2) Numărul de telefon și numărul PIN prin care consilierii locali 
se pot conecta la audioconferință se va transmite prin sms în 

preziua ședinței. 
ART. 3. - Amendamentele asupra proiectelor de hotărâri se vor 
formula în scris și se vor depune la secretarul general al munici-
piului cel târziu până la data ținerii ședințelor comisiilor de spe-
cialitate. 
ART. 4. – Accesul cetățenilor la ședința consiliului local se va 
face prin nr. telefon 0267-311726 până cel mai târziu în ziua șe-
dinței, ora 9.00. Aceștia vor primi un număr de telefon și un 
număr PIN prin intermediul căruia se vor putea conecta la 
ședința consiliului local pentru a lua cuvântul la punctul de pe 
ordinea de zi la care s-au înscris. 
ART. 5. – Prezenta dispoziție va fi adusă la cunoștință publică 
prin mass-media și va fi afișată pe pagina de internet a Primăriei 
municipiului Sfântu Gheorghe.  
ART. 6. – Cu executarea prezentei dispoziţii se încredinţează se-
cretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe și Comparti-
mentul Administrație Locală din cadrul Primăriei municipiului 
Sfântu Gheorghe. 

 
Sfântu Gheorghe, la 13 ianuarie 2022. 
 

PRIMAR CONTRASEMNEAZĂ 
Antal Árpád-András                 SECRETAR GENERAL 

            Kulcsár Tünde-Ildikó
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DISPOZIŢIA NR. 17/2022 
privind convocarea întrunirii în şedinţă extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe 

 
Primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, Judeţul Covasna; 
În conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a și art. 134 alin. (1) lit. a din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare; 
În temeiul art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare; 
Având în vedere prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu Gheorghe; 
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Anunț important Coronavirus 
 
• Dacă aveți semnele unei boli respiratorii sau alte semne care pot fi caracteristice pentru COVID 19 rămâneți acasă și sunați la medicul de familie. 
• Dacă starea Dumneavoastră se agravează sunați la 112. 
• Dacă ați fost depistat pozitiv, rezultatul pozitiv este transmis imediat de către laborator către Direcția de Sănătate Publică (DSP) teritorială și astfel 
sunteți luat în evidența DSP și veți fi contactat de DSP pentru efectuarea anchetei epidemiologice, Dvs. nu trebuie să contactați DSP. 
• Dacă doriți informații despre carantină sau izolare la domiciliu, sau ați venit acasă din străinătate atunci sunați la numărul de: Call Center al Direcției 
de Sănătate Publică din Județul Covasna 0214 144 467 în intervalul orar 8:00-22:00 în fiecare zi.

Rata de răspândire a virusului SARS-
COV-2 în județul Covasna a ajuns du-
minică la 1,36/1.000. Vineri, sâmbătă 
și duminică au fost raportate 80 de 
cazuri noi de COVID-19 la nivel jude-
țean. În aceeași perioadă, o persoană a 
fost amendată cu 1.000 de lei pentru că 
nu a stat în carantină, deși trebuia, con-
form Prefecturii Covasna. Vineri și sâm-
bătă au fost raportate câte două decese 
ale unor pacienți care sufereau de această 
boală. 

Vineri au fost înregistrate 32 de cazuri 
noi, sâmbătă 42 și duminică șase.  

În județ sunt active în acest moment 
308 cazuri de infectări cu virusul SARS-
COV-2.  

„La această oră, la nivelul județului, se 
înregistrează 308 cazuri active; 

Sunt 3 localități în care incidența ra-
portată la mia de locuitori depășește 3 
unități: la Arcuș, unde sunt 8 persoane in-
fectate (incidența este de 4,64), 4 cazuri 
sunt la Dalnic (4,26) și 11 la Belin (3,33); 

În 30 de UAT-uri incidența este mai 
mică de 3 la mie, astfel: 9 la Boroșneu 

Mare (2,74), 12 la Bățani (2,52), 25 la Co-
vasna (2.28), 3 la Brateș (2,12), 9 la Sânzieni 
(1,94), 17 la Baraolt (1,89), 9 la Zagon 
(1,77),  3 la Poian (1,74), 101 la Sfântu 
Gheorghe (1,59), 8 la Ghelința (1.53), 5 la 
Brețcu (1,46),  28 la Târgu Secuiesc (1.41), 

13 la Întorsura Buzăului (1,37), 3 la Do-
bârlău (1,33), 6 la Zăbala (1,29), 2 la Aita 
Mare (1,24), 5 la Barcani (1,24), 6 la Sita 
Buzăului (1,24), 1 la Comandău (1,05), 3 
la Cătălina (0,90), 2 la Valea Crișului 
(0,80), 2 la Bodoc (0,78), 4 la Brăduț (0,77),  

1 la Chichiș (0,67), 3 la Ozun (0,65), 1 la 
Vârghiș (0,58), 1 la Micfalău (0,57),  1 la 
Lemnia (0,55), 1 la Ghidfalău (0,37) și 1 
la Ojdula (0,27). 

În celelalte 12 UAT-uri nu sunt înregis-
trate persoane infectate cu Sars-CoV-2”, a 
transmis duminică Prefectura Covasna.  

Vineri, sâmbătă și duminică au fost 
vaccinate 471 de persoane, conform ra-
portărilor făcute de Prefectura Covasna. 
Dintre acestea, 55 au reprezentat prima 
doză, 62 a doua, 235 a treia doză și 119 au 
fost efectuate cu serul de la Johnson & 
Johnson.  

Duminică, la nivel național au fost ra-
portate 7.595 de cazuri noi de COVID-19 
și 28 de decese asociate acestei boli.  

Totodată, 12 județe se află în scenariul 
roșu, deci au o rată de infectare mai mare 
de 3/1.000. Altele opt sunt în cel galben, 
adică au o rată de infectare cuprinsă între 
2 și 3/1.000. Restul, inclusiv Covasna, în 
cel verde, cu sub 2 cazuri de COVID-19 la 
mia de locuitori. 

 David Leonard Bularca 
Sursa foto: unsplash.com

Judeţul Covasna are din nou incidenţa COVID  
de peste 1/1.000. Au fost raportate 80 de  
cazuri noi la final de săptămână 
Sunt peste 300 de cazuri active la nivel judeţean



Luni, 17 ianuarie 20224 ACTUAL

Edilul Comunei Barcani, Nicolae Pastor a făcut un apel 
către cetățeni să nu mai arunce gunoaie din mașină, după 
ce autoritatea locală a strâns „câteva tone bune” de gunoaie 
de pe raza localității.  

„Zilele acestea, am adunat gunoaiele de prin șanțuri, 
aproape în toată comuna… câteva tone bune! Vă rog din 
suflet nu mai aruncați gunoaiele din mașină! Chiar vreau să 
cred și să credem cu toții în «Suntem oameni gospodari, 
susținem curățenia!»”, a scris primarul Nicolae Pastor într-
un comentariu pe grupul de Facebook „Împreună pentru 
Barcani”. 

În luna noiembrie a anului trecut, Nicolae Pastor a anunțat 
că Barcani a fost foarte aproape de a primi o amendă din 
partea Gărzii de Mediu Covasna, din cauza zonelor din 

comună cunoscute ca „Friguraș”, „Pârâul Jacului” și „Pătul”, 
care erau nesalubrizate. Cu acea ocazie, edilul le-a cerut cetă -
țenilor să se organizeze astfel încât acele zone să fie igienizate, 
lucru care s-a și întâmplat, cu sprijinul autorităților locale. 

Recent, Primăria Orașului Întorsura Buzăului a primit o 
amendă de 15.000 de lei din partea Gărzii de Mediu Covasna, 
după ce au avut la dispoziție trei săptămâni să strângă 
deșeurile din zona „Aviatorului” și nu au făcut-o. În acest 
caz, autoritățile întorsurene au reacționat susținând faptul că 
o astfel de sancțiune nu se impunea, dar au anunțat și că 
zona urmează să fie igienizată.  

 David Leonard Bularca 
Sursa foto:  

Nicolae Pastor/ Facebook – „Împreună pentru Barcani”

O inițiativă legislativă prin 
care se va propune majorarea pla-
fonului privind achizițiile publice 
va fi lansată de către deputatul 

UDMR de Covasna Miklós Zol-
tán, după cum acesta a anunțat 
într-o conferință de presă. Ideea 
vine în urma discuțiilor cu mai 

mulți primari din localități co-
văsnene, care s-au văzut nevoiți 
să treacă prin sistemul de licitații 
publice investiții care înainte de 
majorarea prețurilor în construcții 
s-ar fi putut face fără acest pas.  

„Exista un plafon sub care se 
putea merge cu achiziție directă. 
S-au dus prețurile la materiale de 
construcții, la energie și așa mai 
departe și deja și la intervenții 
minore, lucrări minore, din cauza 
acestor creșteri de prețuri sar de 
plafonul de achiziție publică. Nu 
știu în ce măsură am putea crește 
acel plafon, măcar cu aceeași pro-
porție cu care au crescut prețurile 
la materiale de construcții și energie 

electrică, astfel încât cumva să 
atenuăm acest impact. Practic, 
aceleași lucrări care ca și volum 
au fost în plafonul de achiziție di-
rectă să rămână acolo. Probabil o 
soluție ar putea fi să actualizăm 
acest plafon cu acești indici cu 
care au crescut prețurile la mate-
riale de construcții și la energie 
electrică”, a declarat Miklós Zoltán, 
precizând și că acest demers se 
numără printre prioritățile sale 
pentru anul 2022.  

Deputatul a spus că săptămâna 
trecută a început un tur al comu-
nelor din județul Covasna, în ca-
drul căruia se întâlnește cu primarii 
și discută despre problemele cu 

care aceștia se confruntă. Soluțiile 
astfel identificate la problemele 
comunelor vor fi transformate în 
inițiative legislative. Turul va con-
tinua și săptămâna acesta.  

O propunere, care de aseme-
nea va fi transpusă într-o inițiativă 
legislativă, care s-a ivit în urma 
acestor întâlniri este și cea prin 
care primăriile să poată apela la 
ANAF pentru a putea scăpa de 
golurile din bugete cu care se aleg 
pentru că cetățenii nu își plătesc 
amenzile, fie de circulație, fie de 
ordine publică și altele.  

 Iulia Drăghici – Taraș 
Sursa foto:  

Facebook/ Miklós Zoltán

Toate unitățile de învăță -
mânt covăsnene își pot aștepta 
preșcolarii și elevii în bănci, 
în format fizic, pentru că la 
nivelul județului gradul de 
ocupare al paturilor destinate 
pacienților infectați cu SARS-
COV-2 este de 15,49%, con-
form datelor Prefecturii Co-
vasna de sâmbătă. Cei mai 
mulți pacienți internați din 
cauza acestei boli sunt la Spi-
talul Județean de Urgență (SJU) 
dr. „Fogolyán Kristóf ”, din 
Sfântu Gheorghe. 

Pe raza județului Covasna erau 

internați, duminică, 39 de pacienți  
cu COVID-19 în spitalele covăs-
nene. Cei mai mulți la Spitalul 
Județean de Urgență (SJU) dr. 
„Fogolyán Kristóf ”, din Sfântu 
Gheorghe (20 de pacienți, dintre 
care 8 la ATI), apoi la Spitalul de 
Recuperare Cardiovasculară Dr. 
Benedek Géza din Covasna (6 
pacienți), Târgu Secuiesc (7 pa-
cienți) și la Baraolt (6 pacienți).    

Așadar, toți preșcolarii și elevii 
covăsneni merg fizic la școală în 
această săptămână, după ce s-a 
modificat modalitatea prin care 
școlile intră în scenariul de pre-

dare online. Nu mai contează 
gradul de vaccinare din rândul 
personalului angajat sau rata de 
infectare cu COVID-19 din lo-

calitate, ci gradul de spitalizare 
al pacienților cu COVID-19 la 
nivelul județului. Concret, dacă 
mai mult de 75% din paturile 

din spitalele covăsnene destinate 
persoanelor infectate cu SARS-
COV-2 vor fi ocupate, atunci 
toate grădinițele și școlile din 
județ vor trece în scenariul de 
predare online.  

Conform gradului de ocupare 
al paturilor COVID din spitale 
din fiecare zi de joi a săptămânii, 
se va decide modul de funcționare 
al școlilor, fizic sau online, pentru 
săptămâna care urmează, au anun-
țat miniștrii Educației și Sănătății 
vineri, într-o conferință de pre-
să. 

 David Leonard Bularca

Gradul de ocupare al paturilor destinate bolnavilor  
de COVID-19 din spitalele covăsnene este de 15,49% 
Așadar, toţi elevii covăsneni pot participa la ore în format fizic

Deputatul UDMR de Covasna Miklós Zoltán  
vrea să propună majorarea plafonului  
la achiziţiile publice directe  
Măsura se leagă de creșterea preţurilor la materiale de construcţii și energie electrică

Solicitarea primarului din Barcani:  
„Nu mai aruncaţi gunoaiele din mașină!”
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Consiliul Județean al Ele-
vilor (CJE) Covasna îi îndeam-
nă pe elevii covăsneni să acorde 
feedback profesorilor pentru 
semestrul I al anului școlar 
2021-2022, scopul fiind creș-
terea calității procesului edu-
cațional. Președintele CJE Co-
vasna, Marian Calcea spune că 
elevii trebuie să își exprime 
opinia despre orele desfășurate 
de profesori într-un mod obiec-
tiv și cu un limbaj adecvat.  

Feedback-ul poate fi oferit 
atât în format online, cât și în 
format fizic și este important să 
se respecte caracterul anonim 
al acestora, a precizat președin-
tele CJE Covasna, Marian Cal-
cea.  

„Legat de pașii pentru acor-
dare, aceștia sunt următorii: fie-
care profesor diriginte le trans-
mite elevilor ziua sau zilele în 
care se va colecta feedback de la 
fiecare clasă. Ulterior, aceștia 
completează formularele de feed -
back, fie în format online, fie în 
format fizic. Fișele completate 
în format fizic sunt colectate de 
profesorul diriginte, care le ana-

lizează și transmite rezultatele 
cadrelor didactice vizate în ter-
men de 10 zile de la colectare, 
respectând bineînțeles, confiden-
țialitatea și caracterul anonim 
al acestora. După, la începutul 
semestrului, profesorul trebuie 
să discute cu elevii de la fiecare 
clasă rezultatele analizei, în ve-
derea înțelegerii și în mod cert a 
îmbunătățirii aspectelor proble-
matice semnalate de elevi. Iar 
în final, dirigintele analizează 
rezultatele la nivel de clasă și 
redactează un raport general pe 
clasă care este supus dezbaterii 
cadrelor didactice din consiliul 
clasei, constituit în baza preve-
derilor art. 57 din ROFUIP”, a 
explicat, pentru Observatorul 
de Covasna – CovasnaMedia.ro, 
Marian Calcea.  

„De asemenea, este de men-
ționat faptul că elevii trebuie să 
acorde feedback-ul într-un mod 
obiectiv, cu un limbaj decent, 
iar opiniile exprimate să fie jus-
tificate”, a precizat reprezentantul 
elevilor covăsneni.  

Marian Calcea a adăugat și 
că oferirea feedback-ului către 

profesori „are o importanță de-
osebită”. 

„Cu toate că Statutul Elevului 
prevede demult acest drept, de 
abia anul trecut s-a aprobat o 
Metodologie clară privind acor-
darea feedback-ului legat de ac-
tivitatea de învățare, predare și 
evaluare în învățământul preu-
niversitar. Îmbunătățirea actului 
educațional stă la baza comuni-
cării. De aceea, colectarea acestor 
fișe anonime are o importanță 
deosebită, având ca scop creșterea 
calității procesului educațional, 
dar și întărirea relațiilor dintre 
părțile implicate în acest proces”, 
a mai declarat președintele CJE 
Covasna.  

Semestrul I al anului școlar 
2021-2022 s-a încheiat săptă-
mâna trecută, vineri, pe 14 ia-
nuarie. De luni, 17 ianuarie, ele-
vii s-au întors la școală, pentru 
semestrul al II-lea. Aceștia nu 
au mai avut vacanța obișnuită 
de o săptămână între semestre, 
din cauza închiderii forțate a 
școlilor în toamna anului trecut, 
pe fondul creșterilor cazurilor 
de COVID-19.  

La nivelul județului Covasna, 
toți preșcolarii și elevii pot merge 
fizic la școală în săptămâna 17-
21 ianuarie, pentru că gradul 
de ocupare al paturilor din spi-
tale destinate pacienților cu CO-

VID-19 era, sâmbătă, de 15,49%, 
conform Prefecturii Covasna.  

 David Leonard Bularca 
Sursa foto: Ionela Gabriela 

Cristian, grafician în Biroul de 
Presă al CJE Covasna

În perioada 3 – 14 ianuarie 
a.c. 17 elevi sau preșcolari, 14 ca-
dre didactice, două cadre din ca-
tegoria personalului nedidactic 
și un cadru didactic auxiliar din 
județ s-au infectat cu virusul 
SARS-COV-2, a transmis șeful 
Inspectoratului Școlar Județean 
(IȘJ) Covasna, Kiss Imre. Toto-
dată, peste 55% din personalul 
angajat în școlile covăsnene este 
vaccinat cu cel puțin o doză.  

„Un număr de 14 de cadre di-
dactice, 17 elevi și preșcolari, 1 
cadru didactic auxiliar și 2 cadre 
din categoria personalului nedidactic 
au fost infectați cu virusul SARS-
CoV-2.  

Din totalul personalului (di-
dactic, didactic auxiliar și nedi-
dactic) angajat în unitățile de 
învățământ din județul Covasna 
sunt vaccinați  cu cel puțin o doză 
de vaccin 2014 persoane, cea ce 
reprezintă 55,2% din totalul per-
sonalului angajat”, a transmis 
într-o informare de presă inspec-

torul școlar general, Kiss Imre.  
Conform datelor din 14 ianua-

rie, la nivelul județului Covasna 
23 de grădinițe și școli au o rată de 
vaccinare în rândul personalului 
angajat de 100%. Pe de altă parte, 
48 nu au nici un angajat vaccinat.  
Totuși, în afară de cele care au o 
rată de 100%, 91 de unități școlare 
au o rată de vaccinare în rândul 
personalului angajat de peste 60%. 

Din cauza infectării cu CO-
VID-19, în perioada 3-14 ianuarie, 
13 clase sau grupe din județul Co-
vasna au avut activitățile față în 
față suspendate, conform aceleiași 
surse.  

 
40.000 de măști din partea 
Consiliului Local Sfântu 
Gheorghe au ajuns  
în școlile din județ 

 
IȘJ Covasna a asigurat trans-

portul a 40.000 de măști de protecție 
către școlile de pe raza județului, 
primite din partea Consiliului Local 

Sfântu Gheorghe. În perioada ur-
mătoare, alte 12.000 de măști vor 
fi distribuite, de această dată din 
partea Inspectoratului pentru Si-
tuații de Urgență (ISU) Covasna.  

„În perioada 03 – 14 ianuarie 
2022 Inspectoratul Școlar Județean 
Covasna a distribuit către unitățile 
școlare din județ un număr de 40 
000 de măști faciale de protecție, 
primite de la Consiliul Local Sfântu 
Gheorghe. În zilele următoare vor 
mai fi distribuite încă 12.000 de 
măști, primite de la Inspectoratul 
pentru Situații de Urgență Covasna”, 
se mai arată în informarea de presă 
transmisă vineri de Kiss Imre.  

În săptămâna aceasta, 17-21 ia-
nuarie, toți preșcolarii și elevii co-
văsneni pot merge în format fizic la 
școală, pentru că gradul de ocupare 
al paturilor destinate persoanelor 
cu COVID-19 din spitale la nivelul 
județului este de 15,49%, a transmis 
Prefectura Covasna sâmbătă.  

 David Leonard Bularca 
Sursa foto: unsplash.com

IȘJ Covasna: de la începutul anului 17 elevi  
sau preșcolari și 14 cadre didactice  
s-au infectat cu COVID-19

Elevii covăsneni sunt îndemnaţi să acorde  
feedback semestrial profesorilor



Bilanţul pentru anul 2021 ne 
arată că societatea de salubritate 
TEGA S.A. a colectat şi trans-
portat peste 50.000 de tone de 
deşeuri. 

„În 2021, TEGA a transportat 
un total de 50.779 de tone de de-
șeuri. Cantitatea totală a crescut 
cu aproape 12% față de 2020, când 
au fost colectate 44.717 tone de 
deșeuri din localităţile de unde 
transportăm deșeuri”, a explicat 
directorul TEGA, Máthé László, 
în legătură cu statisticile de anul 
trecut. 

Directorul a precizat că ma-
joritatea județelor din România 
nu respectă regulamentul de co-
lectare a deșeurilor, dar județul 
Covasna o face: compania încearcă 
să răsplătească atenția oamenilor 
și prin faptul că nu va majora 
anul acesta prețurile pentru clienții 

rezidențiali (ultima dată prețul a 
fost majorat cu 1 leu în 2020). 
Deși volumul total de deșeuri a 
crescut, Máthé László spune că 
acest lucru nu reprezintă o pro-
blemă. Acesta a explicat, de ase-
menea, că TEGA plătește și pentru 
deșeurile care ajung la groapa de 
gunoi – este vorba de categoria 
deșeurilor menajere, mixte, care 
nu pot fi reciclate în niciun fel: 
deșeurile mixte sunt golite la staţia 
de la Leţ, „depozitate” acolo unde 
se vor descompune de-a lungul 
secolelor, fără a polua mediul în-
conjurător imediat. Dacă anul 
trecut, TEGA a plătit 218,50 lei 
pe tona de deșeuri trimisă la groa-
pa de gunoi, fără transport, per-
sonal și alte costuri, anul acesta 
compania va trebui să plătească 
231 de lei.  

Din cele 50.779 de tone trans-

portate în 2021, cea mai mare 
parte, din punct de vedere al cos-
turilor, dar și al volumului, este 
reprezentată de deșeurile menajere 
mixte, nereciclabile: 31.569 de 
tone au fost colectate în 2021 
(faţă de 30.359 în 2020), deci s-a 
înregistrat o creștere de 5%, ceea 
ce Máthé László spune că este 
acceptabilă. Materialele selective 
(hârtie, metal, plastic, sticlă) co-
lectate au însumat 6.728 de tone 
(faţă de 6.082 de tone în 2020), 
deșeuri biodegradabile colectate 
5.887 de tone (4.830 de tone în 
2020), deșeuri din construcții 
6.416 tone (3.200 de tone în 2020) 
și deșeuri electronice 179 de tone 
(în scădere de la 247 de tone în 
2020). Potrivit directorului TEGA, 
această ultimă cifră se explică 
prin faptul că oamenii s-au de-
barasat deja de aparatele vechi, 
de dimensiuni mari, iar programul 
naţional „Rabla pentru electro-
casnice” elimină, de asemenea, o 
cantitate semnificativă de deșeuri 
electronice. 

Máthé László a mai spus: 
„Ceea ce reprezintă o provocare 
pentru noi, și trebuie să spun că 
va fi dificil să găsim o soluție ra-
pidă, este faptul că există încă o 
mulțime de deșeuri menajere în 
jurul blocurilor de locuinţe care 
conțin materiale reciclabile. O so-
luție în acest sens ar putea fi con-
tainerul inteligent, eco-containerul, 
care func ționează ca program pilot 
la Sfântu Gheorghe, şi care face 
legătura între deșeuri și fiecare 
consumator în parte, astfel încât 
să știm exact cine, ce şi când a 
aruncat. Acest sistem permite, de 
asemenea, ca oamenii să plătească 
atât cât poluează și să se vadă 
care locuitori nu sunt atenți la 
colectarea selectivă. Când anume 
va deveni acest sistem viabil la 
nivelul întregului oraș depinde de 
mulți factori și nu vreau să spe-
culez: partea bună este că pare să 
elimine fenomenul de «scormonire» 
a gunoiului”. 

TEGA S.A. 
Biroul de Presă
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DIRECŢIA  
GENERALĂ  

ANTICORUPŢIE 
 
Semnalează faptele 

de corupţie săvârşite de persona -
lul Ministerului Afacerilor Interne 
apelând, din orice reţea, linia 
gratuită: 

0800.806.806 
sau la sediul Serviciului Judeţean 
Anticorupţie Covas na, din muni -
cipiul Sfântu Gheorghe, str. Kő-
rösi Csoma Sándor nr. 16. MUNICIPIUL SFÂNTU GHEORGHE 

cu sediul în Sfântu Gheorghe, str. 1 Decembrie 1918 nr. 2, jud. Covasna 
 
aduce la cunoștință publică în vederea identificării proprietarului sau 
deținătorului legal al următoarelor vehicule fără stăpân identificate pe 
domeniul public sau privat al Unității Administrativ Teritoriale Municipiul 
Sfântu Gheorghe: 
1. Renault Espace de culoare albastru, în parcarea din str. Aleea Elevilor, 
fără numere de înmatriculare, ridicat și transportat la locul de depozitare în 
data de 23.12.2021 
2. Mercedes Benz de culoare albastru, identificat în parcarea de lângă 
sediul Poliției Locale din str Nicolae Grigorescu, având numere de 
înmatriculare MS- 06 -TMI, numere nevalide, ridicat și transportat la locul de 
depozitare în data de 23.12.2021 
3. Volkswagen de culoare gri, identificat în spatele bloc 2, din str. Kossuth 
Lajos, fără numere de înmatriculare, ridicat și transportat la locul de 
depozitare în data de 23.12.2021 
Restituirea autovehiculelor către proprietarul sau deținătorul legal se face 
pe baza unei cereri, după ce persoana care reclamă vehiculul face dovada: 
 Calității de proprietar sau deținător legal 
 Achitării tuturor taxelor și impozitelor prevăzute de lege 
 Achitării sumelor corespunzătoare cheltuielilor efectuate pentru 
ridicarea, transportul, depozitarea și paza vehiculului.

Anunţ public 
 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe aduce la cunoştinţă publică 
aprobarea în şedinţa ordinară din data de 30 decembrie 2021 a Hotărârilor 
cu caracter normativ a Consiliul Local:  
– nr. 463 privind modificarea şi completarea Contractului de delegare nr. 
4/2009. a gestiunii serviciilor publice de salubrizare a localităților membre 
ale Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „ECO SEPSI”, încheiat cu TEGA 
S.A. Sfântu Gheorghe; 
– nr. 466 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Zonă Construcții de 
Sănătate”, str. Stadionului nr. 1, municipiul Sfântu Gheorghe; 
– nr. 472 privind modificarea Regulamentului privind atestarea și reatestarea 
persoanelor fizice, care doresc să obțină calitatea de administrator de 
condominii la asociațiile de proprietari, aprobat prin HCL nr. 417/2021; 
– nr. 473 privind privind aprobarea studiului nr. 581/02.12.2021, precum și 
a proiectului Actului adițional nr. 7 la Contractul de delegare a gestiunii 
serviciului de transfer, tratare și depozitare deșeuri în județul Covasna nr. 
128/28.04.2017, încheiat între județul Covasna și ECO BIHOR SRL; 
– nr. 474 privind aprobarea Strategiei de dezvoltare a serviciilor de 
gestionare a deșeurilor în județul Covasna. 
Hotărârile pot fi consultate la sediul Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, 
la Compartimentul Relaţii cu publicul, Informaţii, Registratură, precum şi pe 
pagina de web a primăriei: www.sfantugheorgheinfo.ro.

observatorulcv@gmail.com           
Telefon / Fax: 0267-351.425 

(Program 9 - 13) 
0745 041 580 
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Ziar realizat cu sprijinul  
Asociaţiei Pentru Comunitate

Numerele câştigătoare  
la extragerile loto de  
duminică, 16 ianuarie 

Duminică, 16 ianuarie 2022, au avut loc noi trageri Loto 6/49, 
Noroc, Joker, Noroc Plus, Loto 5/40 și Super Noroc, după ce la tra-
gerile loto de joi, 13 ianuarie, Loteria Română a acordat 27.841 de 
câștiguri în valoare totală de peste 1,57 milioane lei. 

Rezultatele extragerilor de duminică: 
Joker: 45, 6, 10, 8, 29,+6 
Loto 6/49: 13, 42, 40, 14, 37, 23 
Loto 5/40: 8, 1, 36, 17, 23, 38 
Noroc: 8 3 1 7 7 7 9 
Super Noroc: 0 2 3 0 0 9 
Noroc Plus: 2 1 5 0 0 3 

La extragerea Joker din 16 ianuarie 2022, la categoria I, reportul 
este în valoare de peste 32 milioane lei (peste 6,48 milioane de euro). 
La categoria a II-a se înregistrează un report în valoare de peste 
212.800 de lei (peste 43.000 de euro). 

La Loto 6/49, la categoria I, este în joc un report în valoare de 
peste 4,86 milioane lei (peste 984.000 de euro). 

La tragerea Loto 5/40 de duminică, 16 ianuarie 2022, se înregistrează 
la categoria a II-a un report în valoare de peste 65.500 de lei (peste 
13.200 de euro. 

La Noroc este în joc un report cumulat în valoare de peste 3 
milioane de lei (peste 620.300 de euro). 

La Super Noroc, este în joc la categoria I un report în valoare de 
peste 90.000 de lei (peste 18.200 de euro). 

La Noroc Plus, la categoria I se înregistrează un report în valoare 
de peste 355.400 de lei (peste 71.900 de euro).

TEGA a transportat anul trecut  
mai multe deşeuri decât în 2020
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Regula cifrei unice: jocul de Sudoku presupune completarea careului de 81 de 
căsuţe după O SINGURĂ REGULĂ: orice rând, orice coloană și oricare pătrat 
de 3x3 căsuţe să conţină o singură dată fiecare cifră cuprinsă între 1 și 9. Soluţia 
jocului în ziarul de mâine!

— SUDOKU —

— REŢETA ZILEI —

Soluţia SUDOKU din ziarul de vineri

„Sănătatea e da-
rul cel mai fru-

mos și mai bogat 
pe care natura 
știe să-l facă.” 

 
– Michel de Montaigne

Unul pe zi

Bancul zilei

- Peștele pe care mi l-ai vândut 
ieri nu era proaspăt! 
- Nu-s eu de vină că n-ați venit 
să-l cumpărați mai devreme. 

*** 
- Ce înălțime are nevasta ta? 
- 1,50 m. 
- Ai ales răul cel mai mic.

— Horoscopul zilei —
Berbec 
21.03 - 20.04  
 
Pentru a avea parte de reușite, 
astăzi e nevoie de creativitate, 
de capacitatea de a aduce 
ceva nou, original, în ceea ce 
faceți. Repetarea la nesfârșit 
a aceluiași tip de acțiune nu 
este indicată. 
 
Taur  
21.04 - 21.05 
 
Aveți o bună capacitate de a 
vă promova, care vă aduce 
numeroase beneficii. Chiar și 
atunci când nu faceți ceva de-
osebit, vă pricepeți să pre-
zentați lucrurile ca și cum ați 
fi realizat o mare performanță. 

Gemeni 
22.05 - 21.06 
 
Astăzi nu e recomandat să 
intrați în combinații finan-
ciare cu prea multe persoane. 
E preferabil să vă administrați 
banii fie singur, fie alături 
doar de partener sau de fami -
lie. 
 
Rac 
22.06 - 22.07 
  
Primiți semne de apreciere 
de la partenerul de viață. Asta 
vă asigură securitatea emo-
țională atât de importantă 
pentru nativii Rac și începeți 
săptămâna cu o bună dispo-
ziție.  

Leu 
23.07 - 22.08 
 
Ați înțeles cum trebuie să ac-
ționați pentru a vă îmbunătăți 
situația financiară. Nu mai 
trebuie să stați pe gânduri, 
ci să treceți la acțiune cât mai 
curând posibil. Mai precis, 
chiar de astăzi.  
 
Fecioară 
23.08 - 21.09 
 
E nevoie de mai multă în-
drăzneală în interacțiunile 
sociale. Altfel, nu vă rămâne 
decât să vă plângeți inutil că 
nu vi se acordă atenția ne-
cesară ori că sunteți nedrep-
tățit.  

Balanţă 
22.09 - 22.10 
 
Astăzi, colaborarea cu per-
soane străină, recent sau abia 
acum cunoscute, decurge mai 
bine decât cea cu parteneri 
mai vechi. Afirmația este va-
labilă în special când vine 
vor ba de muncă și afaceri.  
 
Scorpion 
23.10 - 21.11 
 
Porniți săptămâna curajos, 
cu multe proiecte pe care spe-
rați să le duceți la capăt, în 
paralel. Dacă dați dovadă de 
implicare și nu vă oferiți prea 
multe pauze astăzi și mâine, 
veți reuși.  

Săgetător 
22.11 - 20.12 
 
E important ca, atunci când 
nu știți ceva, să recunoașteți 
acest lucru. Încercarea de 
a părea expert în teme la 
care de fapt nu vă pricepeți 
este din start sortită eșecu -
lui.  
 
Capricorn  
21.12 - 19.01 
 
Vă fixați un program strict și 
încercați să faceți acest lucru 
nu doar pentru azi, ci pentru 
întreaga săptămână de lucru. 
Din experiențele anterioare, 
știți că altfel riscați să ră -
mâneți cu restanțe.  

Vărsător 
20.01 - 18.02 
 
Nu vorbiți despre dorințele 
pe care le aveți, deoarece ori-
cum credeți că acestea nu 
sunt înțelese de prea multă 
lume. Preferați să lucrați pe 
cont propriu, în liniște, pentru 
a obține ceea ce vă doriți.  
 
Pești 
19.02 - 20.03 
 
Sunteți mulțumit atunci 
când observați că vi se acor-
dă  multă  încredere. În-
seamnă că ați reușit, în 
timp, să dovediți că sunteți 
atât serios, cât și bine in-
tenționat. 

Mica Publicitate  
începând de la 2 lei + TVA / cuvânt

...vânzări  cumpărări  închirieri  
 pierderi  anunţuri de mediu  auto...

Toate tipurile de anunţuri și mică publicitate  
în OBSERVATORUL DE COVASNA! 

Cel mai important cotidian românesc  
din judeţ, mereu mai aproape de cititori! 

Vă stăm la dispoziţie la sediul nostru  
din Sf. Gheorghe, Str. Zorilor nr. 5. 
Informaţii la telefon 0745 041 580.

Diverse 

 Publicăm anunţuri de mică publici tate în ziarele centrale: so-
maţii, citaţii, vânzări etc. Detalii pe email: office@newageadv.ro 
sau la telefon 0729-909.311

MICA PUBLICITATE

Cursul valutar 
1 EURO 4,9432 lei 
1 USD 4,3142 lei 
1 CHF 4,7342 lei 
100 HUF 1,3928 lei 
 
Farmacia de gardă 
Catena: Str. Gróf Mikó Imre, Nr. 
13 / Tel. 0267-318355 
(Farmacia eliberează medicamente 
între orele 22:00-06:00 numai pe 
baza reţetelor medi cale de ur -
genţă) 
 
Sfinţii zilei 
Ortodox: † Sfântul Antonie cel 
Mare.  
Catolic: Sf. Anton, abate.Anunţ public privind depunerea documentaţiei 

 
Bogdan Botond și Bogdan Beata anunţă publicul interesat că s-a depus do-
cumentaţia tehnică aferentă PUZ ZONĂ LOCUINȚE STR. ALBERT ALMOS, 
GAAL SANDOR, pentru obţinerea avizului de mediu.  
Comentariile şi observaţiile scrise ale publicului interesat se primesc zilnic 
la sediul Agenţiei pentru Protecţia Mediului Covasna situat în Sfântu 
Gheorghe, Bd. Grigore Bălan, nr. 10, telefon: 0267.323.701, în zilele de luni-
vineri, între orele: 09.00-13.00, în termen de 18 zile de la apariţia anunţu-
lui.

Anunţ de interes public (întrerupere apă potabilă) 
 

În localitățile Ozun și Sântionlunca, 19 ianuarie 2022, de la ora 9 
până la ora 13, din cauza unor lucrări de reparații, se va sista furnizarea 
apei potabile.    

După reluarea furnizării, apa poate prezenta impurități. Solicităm 
consumatorilor să acorde o atenție sporită utilizării aparatelor de uz 
casnic și a dispozitivelor tehnice care utilizează apă în perioada indicată! 
Menționăm că, în anumite zone pot apărea decalaje în privința reluării 
serviciului de alimentare cu apă, în funcție de realizarea parametrilor 
de calitate/ presiune ai apei. Ne cerem scuze pentru inconveniențele 
provocate, iar în cazul în care la repunerea în funcțiune a serviciului de 
alimentare cu apă se observă deficiențe în parametrii de furnizare  ai 
apei, vă rugăm să transmiteți orice sesizare la numărul de telefon: 
0744326104 sau 0267315393. Mulțumim pentru înțelegere. 

Gospodărie Comunală S.A.

Ingrediente 
1/2 lingură busuioc 
1 linguriță piper măcinat 
 100 g şuncă feliată 
 200 ml smântână 
 6 ouă 
 sare 
 2 linguri parmezan 
 2 roşii 
 4 fire pătrunjel 
 2 linguri unt 
 600 g dovleac 
 1 kg cartofi 
 
Preparare 
Spală cartofii şi apoi pune-i la fiert în 
apă cu sare. După ce au fiert, se scot, 
se lasă la răcit şi apoi se curăţă de 
coajă şi se taie fâşii.  Dovleacul se 
spală, se curăţă de coajă, apoi pulpa 
rămasă se taie în pătrăţele. Acestea se 

călesc 5 min. în unt, apoi se condi-
mentează cu busuioc, pătrunjel şi 
piper. Într-o tavă unsă cu unt şi tapetată 
cu felii de şuncă, se pun cartofii tăiaţi 
fâşii, alternând cu bucăţile de dovleac. 
Separat, se bat bine ouăle cu smântâna 
şi puţină sare. Toarnă amestecul de-
asupra straturilor cu cartofi şi dovleac. 
Se pun şi restul de felii de şuncă ră -
mase şi se dă la cuptor, la 180 °C, 
pentru aproximativ 50 de minute. 
După ce s-a rumenit, se scoate budinca 
din cuptor, se presară pe deasupra 
par mezanul.

Budincă de cartofi cu dovleac




